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Nummer
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Onderwerp

Provincie, blijf bij je leest

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

De VVD heeft vragen met betrekking tot het provinciale 'participatieteam', zoals vermeld in het recente

artikel op RTV Dordrecht1. Volgens het artikel zal dit team deze zomer verschillende steden in onze

provincie bezoeken om gesprekken aan te gaan met inwoners en hun wensen en behoeften te verkennen.

Hoewel participatie op zich een goede zaak is, hebben wij bedenkingen over de manier waarop de

provincie dit project uitvoert.

1. Hoe verhoudt de rol van het participatieteam zich tot de rol van de volksvertegenwoordigers

(Statenleden) in de context van het verzamelen en vertegenwoordigen van de belangen van de

burgers? 

Antwoord

Onze medewerkers halen tijdens de zomertour op wat in de provincie onder de inwoners leeft, wat

betreft het contact met de provincie en hoe dat verbeterd kan worden. Zij staan daar niet als

volksvertegenwoordiger, want dat is uiteraard de rol van PS, maar gaan in gesprek met de inwoners om te

luisteren en op te halen wat de behoefte van de inwoners van Zuid-Holland is. De keuze om op deze

manier input op te halen is als pilot ingezet en zullen we als GS nog evalueren in aanloop naar de

Omgevingswet die in 2024 van kracht wordt. Die wet vraagt een andere aanpak als het gaat om het vooraf

betrekken van maatschappelijke partijen, waaronder inwoners, bij de totstandkoming van nieuwe wet -en

regelgeving.  

 

                                                                                      
1 https://www.rtvdordrecht.nl/nieuws/politiek/provincie-bezoekt-dordrecht

https://www.rtvdordrecht.nl/nieuws/politiek/provincie-bezoekt-dordrecht
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2. Hoe sluit het formeren van een participatieteam aan bij de kerntaken van de provincie? 

Antwoord

Vanaf 2024 is het een wettelijke taak van onder andere de provincie om inwoners en overige betrokkenen

te betrekken bij nieuwe wet- en regelgeving, zoals bedoeld is in de Omgevingswet (die naar verwachting

op 1 januari 2024 in werking treedt). Ook de provincie Zuid-Holland is bezig om zich voor te bereiden op

deze nieuwe fase. Er wordt gekeken wat wel werkt en wat niet werkt. Omdat het hier gaat om een

verandering van werkwijze is er de behoefte om ervaring op te doen met de verschillende manieren van

inwonersparticipatie. Deze zomertour, waarin de inwoners van Zuid-Holland gevraagd wordt naar hun

behoeften en wensen, geeft inzichten en inspiratie. Onder andere door deze ervaring komen we tot

nieuwe inzichten en doen we ervaring op om   op een effectieve en constructieve manier inwoners van

Zuid-Holland te betrekken bij de kerntaken van de provincie.  

3. Hoe wordt de positie van de ambtenaar gewaarborgd die op straat over een breed scala aan

onderwerpen in gesprek gaat met inwoners? Hoe geven ambtenaren bijvoorbeeld antwoord op

politiek gevoelige vragen over bijvoorbeeld: PFAS, Chemours, asielzoekers, stikstof en klimaat? 

Antwoord

Onze medewerkers gaan neutraal het gesprek aan. Daarnaast wordt benadrukt dat ze naar de inwoners

zijn gegaan om te luisteren. De inzichten die deze pilot oplevert, worden gedeeld met GS. We hopen op

basis van deze inzichten en ervaringen samen met PS tot goede vormen van participatie te komen.  

 

4. Welke specifieke resultaten of uitkomsten had het college voor ogen voordat het participatietraject

begon, en in hoeverre zijn deze doelstellingen bereikt? 

Antwoord

Deze pilot sluit aan bij de wens van het vorige College om niet alleen tijdens verkiezingen het contact met

de inwoners van de provincie Zuid-Holland te zoeken, maar op structurele wijze verder te bouwen aan een

relatie tussen de inwoners van Zuid-Holland en de provincie. Bovendien heeft het nieuwe college vanuit

het coalitieakkoord de ambitie om inwonersparticipatie meer vorm te geven. 

Overigens blijkt uit de uitkomsten van het eerder uitgevoerde Burgerberaad G1000Zuid-Holland dat in

opdracht van PS is georganiseerd, dat er een sterke behoefte is van inwoners van onze provincie om meer

betrokken te worden bij het reilen en zeilen van de provincie. Reden te meer om onder andere deze pilot

te doen, zodat we in de praktijk kunnen ervaren of deze manier aansluit bij de wens van de inwoners zoals

opgenomen is het Provinciale Burgerakkoord Zuid-Holland.  

 

5. Wat hebben de sessies concreet opgeleverd in termen van inzichten, eventuele beleidsveranderingen

of andere meetbare resultaten? 

Antwoord

Dit project is nog gaande en wordt in oktober afgerond. Daarna zullen de opgedane inzichten en

ervaringen evenals aanbevelingen, in Q4 2023 gedeeld worden met GS. Wij hopen dat we onder andere

op basis van dit stuk samen met PS aan de slag kunnen gaan hoe we op een effectieve en doelgerichte

manier invulling kunnen geven aan inwonersparticipatie zoals bedoeld in de Omgevingswet.  
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6. Wat wordt er specifiek gedaan met de opgehaalde informatie en in hoeverre is dit politiek-

bestuurlijk afgestemd? 

Antwoord

De opbrengst en inzichten worden gedeeld met GS. Naar verwachting zal dat in november zijn. Het biedt

kansen om daadwerkelijk aan de slag te gaan met de wens van zowel GS als de inwoners zelf om te komen

tot een duurzame en inclusieve inwonersparticipatie.  

7. Wat waren de totale kosten van de sessies in het kader van het 'participatietraject'? 

Antwoord

De kosten voor het inhuren van een koffiekar en het maken van de video zijn 6000 euro, wat wordt

betaald vanuit het budget van participatie en communicatie. 

8. Op basis van welk beleid wordt dit uitgevoerd en binnen welk onderdeel van de begroting vallen

deze middelen? 

Antwoord

Dit valt onder de ambitie Samen Werken aan Zuid-Holland, beleidsdoel 1-2 Sterke Samenleving,

Beleidsprestatie 1-2-1 Innovatieve participatie en communicatie. Dit initiatief betreft een pilot als input

voor het te actualiseren participatiebeleid.

Den Haag, 29 augustus 2023

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit


